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           Erdődy Elek 

Felnőttek karácsonyfája 
 

Már alkonyul…Az angyal még nem csönget, 

Gyermekfohász nem űzi el a csöndet, 

A csöpp szívek ujjongva arra várnak: 

Mikor suhannak már az angyalszárnyak. 

A karácsonyfa gyertyák még nem égnek, 

Térdeljünk le most mi: felnőttek, vének. 

Hány éve annak?...Rég volt, nagyon régen, 

Hogy mi térdeltünk a fácska tövében. 

 

Próbáljunk újra kisgyermekek lenni, 

Mintha nem történt volna semmi, semmi, 

Mintha nem jártunk volna könnyben, vérben, 

S nem könyörögtünk ember előtt, térden. 

Nem gyűlöltünk és nem bántottunk senkit –  

Körülölel a karácsonyi csönd itt: 

Ne gondoljunk a megtett életútra, 

S dobbanjon régi gyermekszívünk újra. 

Legyünk - mint voltunk – tiszta, mint a gyermek, 

Kinek szívében álmok szenderegnek, 

Talán a jóság elfelejtett álma 

Beteg szívünkben új otthont talál ma. 

Szeressünk úgy, mint gyermekként szerettünk. 

S bár zordon évek szálltak el felettünk. 

Higgyük: az ember tiszta, jó és áldott, 

Hisz Jézus egykor mindenkit megváltott. 

 

Tudjunk – mint régen – újra imádkozni, 

Lemondani és mindent feláldozni, 

Megfogni kezét annak, aki reszket, 

S levenni válláról a gond keresztet. 

Megoldani a bús szegénység jármát, 

Megölelni a szenvedőt, az árvát, 

Segíteni, kik roggyant térddel járnak, 

S letörölni a könnyeket, ha fájnak. 

 

Tanuljunk újra: igaz ember lenni, 

Egyenes úton szent cél felé menni, 

Istent imádni tiszta gyermek szívvel, 

Kihamvadt üszkön újra izzó hittel. 

Szívünk szeressen, két karunk öleljen, 

Kezünk kenyérkét mindenkinek szeljen, 

S ha égnek majd a kis gyertyák a fákon: 

A mi lelkünkben is legyen Karácsony! 

 

Mátraderecske Községi Önkormányzat  

szeretettel és tisztelettel meghívja a község lakóit  

a falusi karácsony ünnepre,  

melyet 2016.12.17-én, szombaton  

délután 16 órai kezdettel a templom melletti téren tartunk. 
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A képviselő-testületi ülésekről jelentjük 
 

2016. augusztus 22-i, rendkívüli képviselő-testületi ülés napirendje: 

 Adósságkonszolidációban nem részesült települési önkormányzatok fejlesztéseinek támogatása című 

pályázat benyújtása (a képviselő-testület elfogadta az előterjesztést) 

 Területvásárlás megtárgyalása (pályázat benyújtásának feltétele, a képviselő-testület támogatta, elfogadta 

ezt az előterjesztést is) 

 Rendezési terv módosításához partnerségi egyeztetés szabályainak elfogadása (egybehangzóan elfogadta a 

képviselő-testület) 

 A közösségi együttélés alapvető szabályairól és az azokat sértő magatartás jogkövetkezményeiről szóló 

9/2016.(VI.21.) rendelet módosítását megtárgyalta és elfogadta a képviselő-testület 

 Az önkormányzati tulajdonban lévő lakások és helyiségek bérlete, valamint azok elidegenítésére vonatkozó 

egyes szabályokról szóló 11/2014.(XI.25.) rendelet módosítását hosszan tárgyalta a testület, majd elfogadásra 

került (többek közt 18 hónapos igazolt és folyamatos munkaviszony esetén lehet igényelni, megvásárolni lakást 

az önkormányzattól) 

 Óvodai csoportok számának meghatározása a 2016/2017-es tanévre. (Ezt az előterjesztést is elfogadta a 

képviselő-testület.) 

 Egyebek 
 

2016. szeptember 21-én megtartott rendkívüli képviselő-testületi ülés napirendje: 

 ASP csatlakozás miatt pályázat benyújtásáról döntött a képviselő-testület (új önkormányzati informatikai 

rendszer, szoftver, amelyhez 2018-tól kötelezően csatlakozik minden önkormányzat) 

 Bursa Hungarica Felsőoktatási Ösztöndíj pályázathoz való csatlakozást is elfogadta a képviselő-testület 

 Szociális célú tüzelőanyag pályázat benyújtását szintén támogatta a testület 

 Egyebek 

A testületi ülés előtt a SzOKEB ülésezett, ahol egyéni kérelmeket bíráltak el, valamint tárgyalták a Bursa 

Hungarica ösztöndíj pályázathoz való csatlakozást, és a szociális tüzelő pályázatot. Mind a kettőt támogatta a 

Bizottság. 
 

2016. november 7-i rendkívüli képviselő-testületi ülés napirendje: 

 „Észak-magyarországi szennyvízelvezetési és kezelési fejlesztés 1” című projekt konzorciumi megállapo-

dásának elfogadása (a testület támogatta és elfogadta) 
 

2016. november 28-án megtartott képviselő-testületi ülés napirendje: 

 Szállodafejlesztés (tájékoztatás a Mofettával szembeni szállodaépület hasznosításáról) 

 A foglalkoztatás helyzete Mátraderecskén, a munkanélküliek számának alakulása, lehetőségek a foglakoz-

tatás területén 

 Az Önkormányzat és bizottságai 2017. évi munkaterve 

 Átmeneti gazdálkodásról szóló rendelet elfogadása (a következő évi költségvetés elfogadásáig szóló 

időszakra) 

 Jelentés a képviselők által felvetett indítványok, bejelentések végrehajtásáról 

 A Mátraderecskei Szivárvány Óvoda Alapító Okiratának elfogadása (konyha működtetésével bővítés) és a 

2017. évi zárva tartás meghatározása 

 2017. évi belső ellenőrzési munkaterv elfogadása 

 Szociális célú tüzelőanyag támogatás szabályairól szóló rendelet-tervezet elfogadása 

 Mofetta 2003 Kft. javaslata a széndioxid-kezelés térítési díjának felülvizsgálatára 

 Egészségügyi körzetek határait megállapító rendelet-tervezet elfogadása 

 Bursa Hungarica Felsőoktatási Ösztöndíj Pályázatok elbírálása (zárt ülés) 

 Egyebek 

A képviselő-testület az előterjesztéseket elfogadta a hosszúra nyúlt testületi ülésen (21:30 óra). 

Az ülés előtt 16:00 órától a képviselő-testület közmeghallgatást tartott, 15:30 órától a SzOKEB ülésezett. A 

bizottsági ülésen egyéni kérelmeket, a Bursa Hungarica Felsőoktatási Ösztöndíj Pályázatra benyújtott kérel-

meket bírálták el, valamint a szociális tüzelőanyag elosztásának elveit tárgyalták meg. 
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Műfüves sportpálya átadása 
 

Ünnepi eseményt jelentett 

Mátraderecskén a kisméretű 

műfüves pálya átadása 

2016. november 20-án.  

A mintegy 30 millió forin-

tos beruházással, ami a 

Magyar Labdarúgó Szövet-

ség (MLSZ) támogatásával 

valósult meg, egy újabb 

közösségi térrel gazdagodott 

településünk. A kivitelező 

egy hónap alatt készítette el 

Mátraderecske új sportpá-

lyáját.  

A rendezvényt közel 200 

vendég jelenlétében Forgó Gábor polgármester úr nyitotta meg, majd az MLSZ képviseletében 

Dunai Antal olimpiai bajnok, ezüstcipős labdarúgó, Vojtekovszki Csaba megyei igazgató és Jakab 

Gábor megyei társadalmi elnök is felszólalt, hangsúlyozva a kistelepülések sportéletének fontossá-

gát, a tehetséges fiatalok gondozását. 

Rendezvényünket megtisztelte jelenlétével Horváth László országgyűlési képviselő úr is, és örömét 

fejezte ki a létesítmény megvalósulásáért. 

Kis dúri András felelevenítette az öregfiúk sikeres múltját, igaz történetekkel bizonyítva: a sport 

mindenkié, a jövő a fiataloké! 

A beszédek után megemlékeztünk a pálya névadójáról, Vigh Sándorról. Vigh Öcsi érdemeit a 

mátraderecskei futball-életben nem is kell részleteznünk, tudja minden itt élő, hogy játékosként, 

edzőként, és később törzsszurkolóként is a maximumot nyújtotta egész élete folyamán.  

Az idősebb focistáknak emlékpla-

kettekkel köszönték meg a szerve-

zők a falu hírnevének öregbítését, 

azokat az eredményes éveket, me-

lyekre mindannyian emlékezhe-

tünk. 

A délelőtt eseményeit a műfüves 

pályán a fiatalok rövid mérkőzései 

zárták, ezzel teljes joggal birtokba 

véve a létesítményt. 

Az átadó után a Mofettában folyta-

tódott a múltidézés jó hangulatban, 

néhány finom falat mellett. Kö-

szönjük mindenkinek, aki megtisz-

telte jelenlétével az átadó-

ünnepséget. 

Hajrá Derecske! 

 

Fónad Ottó 

DSE elnök 
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Vigh Sándor életútja 
 

Hevesen született 1944. augusztus 12-én. 

Később a család Egerbe költözött. Sándor 

esztergályos szakmát tanult a 212-es számú 

szakmunkásképző iskolában, Egerben. 1963-

ban kapta meg bizonyítványát, majd a 

Bervában kezdett dolgozni. Már iskolai 

tanulmányai alatt is rendszeresen sportolt. 

Szertornában országos versenyen II. helyezést 

ért el korcsoportjában. Amikor dolgozni 

kezdett a bervai csapatban kézilabdázott és 

futballozott. Ezzel párhuzamosan az MHSZ 

keretein belül az egri repülőklubban ejtőer-

nyőzött. 

1964-ben sorkatonai szolgálatra vonult be a 

lángosi laktanyába. Katona ideje alatt ismer-

kedett meg Horváth Máriával, későbbi 

feleségével. 1966. október 22-én kötöttek 

házasságot és 49 évet töltöttek el együtt. Egy 

fiuk született, Csaba. 

Mátraderecskei lakosként a helyi futballcsa-

patban futballozott, ahol sok góllal örvendez-

tette meg a szurkolókat. 1978-79-ben edzői 

tanfolyamot végzett, majd edzőként dolgozott 

a derecskei egyesületnél. Sok fiatalt tanított 

meg a labda szeretetére. Mindene volt a sport. 

Még 60 évesen is beállt a csapatba, amikor a 

csarnokban meccseket játszottak, s hívták. 

Fiát a sport, a játék szeretetében nevelte fel. 

Csaba tehetséges játékosként az UTE csapa-

tába igazolt, majd Svájcba került. Ott a mai 

napig a futball jelenti számára az egyik 

legfontosabb tevékenységet. Sokszor még 

játékosként ma is pályára lép, de fő tevékeny-

sége a tanítás és az edzői munka. Fiatalokkal 

foglalkozik. Édesapja nagyon büszke volt 

fiára, gyűjtötte a róla megjelent újságcikkeket, 

riportokat. 

A sport, a futball iránti szeretet tovább 

folytatódik a családban, hiszen az unoka, 

Csaba kisfia, a 7 éves Matthias ma már 

igazolt játékos Svájcban. 

Öcsit sokan szerették. Önzetlen, segítőkész 

ember volt. 50-szeres véradóként is ezt 

bizonyította. Közvetlensége, vidámsága tette 

nagyon szerethető emberré. 

Még ma is hihetetlennek tűnik, hogy már 

nincs közöttünk. 

71 évesen, 2015. augusztus 7-én, súlyos 

betegség következtében hunyt el. 

Emlékét tisztelettel és kegyelettel megőriz-

zük. 

Díszpolgár 2016. – Kis Istvánné, Erzsike néni 
 

Azt gondolom, nincs Mátraderecskén olyan 

ember, aki ne ismerné Kis Istvánné, Erzsike 

nénit. 2016-ban két díszpolgári oklevelet és 

emlékplakettet szavazott meg a képviselő-

testület: Erzsike néni és Kis Angéla (posztu-

musz) kapták meg a közösségért tett önzetlen 

munkájuk elismeréseként ezt a megtisztelő 

kitüntetést. A díjat 2016. augusztus 27-én, a 

Párnafesztiválon adta át Polgármester Úr, 

Erzsike néni 75. születésnapján. 
 

Ebből az alkalomból kértem Erzsike nénit, 

hogy beszélgessünk életéről, munkájáról, 

társadalmi tevékenységéről. 
 

 Gratulálok a díszpolgári cím elnyeréséhez, 

és még sok-sok ilyen lendületes, aktív évet 

kívánok jó egészségben Erzsike néninek! 
 

Nagyon nagy örömmel, boldogsággal és 

tisztelettel köszönöm Polgármester Úrnak, a 

képviselő-testület tagjainak és minden támoga-

tómnak e magas rangú elismerő kitüntetést, 

amelyet örömmel elfogadok. 
 

 Néhány szót mondanál fiatal korodról, 

családodról? Hogyan lettél nemcsak 

mátraderecskei lakos, de MÁTRADERECSKEI 

ember? 
 

Holló Erzsébetként 1941. augusztus 27-én 

születtem Recsken, földműves-bányász három 

gyermekes családba.  

Közgazdasági Technikumban érettségiztem, 

majd levelezőként mérlegképes könyvelői és 

főiskolai diplomát szereztem. 

1963-ban kötöttem házasságot Kis István 

agrármérnökkel, egy fiúgyermekünk született. 

Dióhéjban ennyit fiatal éveimről, s arról, 

hogyan kerültem Derecskére. 
 

 (folytatás az 5. oldalon) 
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(folytatás a 4. oldalról) 

 

55 éve élek ebben a községben, ebből 30 évet 

dolgoztam a községi termelőszövetkezetnél, 

mint pénzügyi vezető-főkönyvelő és általános 

elnökhelyettes. Ez alatt a 30 év alatt közsé-

günk szerkezete jelentősen megváltozott, a 

termelőszövetkezet fejlődése és a községünk-

ben megvalósított beruházások alapján. Ez 

alatt a 30 év alatt indult be a Mofetta az előző 

épületben, a faházban, felépült a Sportcsarnok, 

feltárásra került a melegvíz-forrás és megépült 

a strandunk, a Kincses-fürdő, és a vikend-

telep. Ekkor valósult meg a környéken első-

ként a lakossági gáz-szolgáltatás kivitelezése 

is, megépült a termelőszövetkezet tanyaköz-

pontja, irodaháza, és Háromhányáson az ipari 

centrum. 

Ebben az időben nem volt pályázati pénz, nem 

volt állami támogatás, csak a banki hitelekre és 

a saját erőre lehetett számítani. 

Ezeknek a beruházásoknak a megvalósításában 

nagyon sok összeggel szerepel a társadalmi 

munka értéke, melyet a termelőszövetkezet és 

a téglagyár dolgozói, és a község lakossága 

összefogásban végeztek. 
  

 Emlékszem színházlátogatásra, külföldi 

kirándulásra… 
 

Igen, nagy kulturális élet folyt a termelőszö-

vetkezetben. Több saját autóbusszal rendelkez-

tünk, és külföldi, belföldi kirándulásokat, 

színházlátogatásokat, üdültetést, és sok-sok 

nótaestet szerveztem, szerveztünk. Jelentős 

volt az évenként zenés vacsorával megtartott 

zárszámadás, mely minden esetben lakodalmi 

jellegű mulatság volt. 

 

 Hogy alakult az életed a későbbi években, 

hogyan tudtad megtartani ezt a fiatalos 

lendületet, aktivitást? 
 

A nyugdíjazásomra egészségügyi okok miatt 

került sor. De nem állt meg az élet, mert több 

egyesület, szervezet munkájában is részt 

vettem, és a mai napig is tevékenykedem. 

1999-ben a Megyei Nyugdíjas Szövetség 

kezdeményezésével életre hívtam községünk-

ben a nyugdíjasok klubját, amely a mai napig 

is működik, és immár 17 éve a vezetője 

vagyok. Tovább folytatva az aktív szervezőte-

vékenységet, a klubbal is sok-sok kirándulást, 

színházlátogatást, falunapokon és községünk 

rendezvényein fellépéseket valósítunk meg.  

Számomra a közösségben és a közösségért 

végzett munka örömet adott, és én is szeretek 

másoknak örömet adni. 

A közösségtől nagyon sok szeretet és bölcsessé-

get kaptam, gazdagították gondolkodásmódo-

mat. Igyekeztem feladataimat mindig szívvel-

lélekkel, kötelességtudóan, felelősségteljesen 

végezni. 

Ha visszatekintek az életemre, hálát adok a 

sorsnak, hogy ezeket a feladatokat végezhettem, 

és végezhetem ma is. 

Köszönöm volt családtagjaim, volt munkatársa-

im segítségét, a nyugdíjas klub tagjainak a 

segítő együttműködést! 

Még egyszer megköszönöm e megtisztelő 

elismerést, a Díszpolgár címet! 

Én pedig még egyszer gratulálok a magam, 

képviselőtársaim, és Polgármester Úr nevében 

is! Szeretettel kívánok még hosszú, aktív életet, 

sok erőt és jó egészséget kívánva hozzá!  

 

Balákné Kovács Klára
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A 10. PALÓC PÁRNAFESZTIVÁL  
Közeledve az év végéhez kicsit visszaemléke-

zünk az elmúlt év, az elmúlt nyár eseményeire. 

Talán még nem késő, hiszen az év vége a 

számvetésre, a karácsonyi ünnepkör pedig a 

szeretet és a hála kifejezésére alkalmas időszak. 

Minden sikeres rendezvény mögött egy komoly 

szervező csapat áll, akik időt és fáradságot nem 

ismerve dolgoztak azon, hogy a sorrendben a 

10. alkalommal megrendezésre kerülő Párna-

fesztivál is legalább olyan színvonalas legyen, 

mint az előzőek. A fáradozás nem volt hiába 

való. 

Idén nyáron is neves előadókat hívtunk meg 

péntek estére és szombatra is, akik miatt mind-

két napon benépesült a sportpálya. Ilyen volt az 

Ismerős Arcok, a Balkán Fanatik, az Apostol. 

De legalább olyan fontos, hogy említést tegyünk 

azokról, akik önzetlen, áldozatkész munkájukkal 

hozzájárultak a rendezvény sikeréhez. Akik az 

egészet megszervezték, előkészítették, lebonyo-

lították. Hiszen azok is főszereplők, akik 

biztosítják a rendet, a területet, a fegyelmet, 

hogy kulturált körülmények között tudjuk a 

rendezvényt megtartani. Sokan dolgoztak ezért.  

A kiállítások megszervezésén fáradozók, a 

finom étkek elkészítői, a zenés ébresztő és a 

fergeteges hangulatú felvonulás szereplői, az 

önkormányzat és a gyermekintézmények 

dolgozói mellett még sok emberről kellene 

említést tenni, de félő, hogy a teljesség igényé-

nek nem tudnánk megfelelni.   

Mindenkinek megköszönve még egyszer a 

munkát, megelégedve gondolhatunk vissza az 

elmúlt 10. Palóc Párnafesztiválra, amely ismét 

nagyon sok érdeklődőt hozott hozzánk, és amely 

ismét arra ösztönöz minket, hogy lehetősége-

inkhez mérten jövőre is tudjunk hasonló rendez-

vényt megszervezni. Továbbra is számítunk 

minden kedves falubeli ember segítségére! 

Kissné Fónad Anna 

 

TÁJÉKOZTATÁS A SZEMÉTSZÁLLÍTÁSI DÍJ UTÁN IGÉNYBEVEHETŐ 

KEDVEZMÉNYRŐL 
 

Több hónapos késéssel az elmúlt hetekben kapta meg a lakosság a szemétszállítás 

igénybevételéért fizetendő díjról szóló csekkeket. 

Eddig önkormányzati rendelet alapján kedvezményes díjat fizethettek az egyedül élők és 

nyugdíjasok. Erről a Polgármesteri Hivatal igazolást adott ki, melyet az érintettnek kellett 

elküldeni a PEVIK Kft.-hez. Ők a mostani számlalevélben sajnos nem a kedvezményes díjról, 

hanem a teljes, 100 %-os összegről kaptak csekket.  

Nemrég azonban módosítottak egy kormányrendeletet, mely szerint: 

„A közszolgáltató a lakóingatlant egyedül és életvitelszerűen használó természetes 

személy ingatlanhasználó részére legalább egy olyan gyűjtőedény választásának 

lehetőségét biztosítja, amelynek űrmértéke a 60 litert nem haladja meg. 

Ezt a jogosultságot az ingatlanhasználó csak abban az esetben veheti igénybe, ha 

annak tényét, hogy a lakóingatlant egyedül és életvitelszerűen használja, a települési 

önkormányzat által kiadott igazolás útján a közszolgáltató részére bizonyítja.” 

2016. december 01.-én egyeztetést folytattunk a szemétszállítást végző PEVIK Kft.-vel a 

kedvezmény igénybevételének mikéntjéről. Napokon belül minden önkormányzathoz 

kiküldenek egy kérelem formanyomtatványt, melyet a Polgármesteri Hivatal ügyfélablaka 

előtti asztalon találnak majd meg és aki a fentiekben kiemelt feltételeknek megfelel, annak 

a kitöltött nyomtatványát a helyi lakcímnyilvántartás adatai alapján átellenőrizzük és 

leigazoljuk. Ezt követően már a lakosnak kell eljuttatnia azt a kedvezmény igénybevételére 

jogosító kérelmet a PEVIK Kft.-hez, majd a kedvezmény érvényesítésére a következő 1. vagy 

2. számlában már sor is fog kerülni.  

 

Forgó Gábor 
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IDŐSEK NAPJA 2016.  
 

Mint minden évben, az idén is köszöntöttük községünk 70 éves, és 70 éven felüli lakóit. A megem-

lékezésre 2016. szeptember 28-án került sor a helyi Sportcsarnokban. 

Rendezvényünket megtisztelték a Pétervásárai „Aranykapu” Kistérségi Humán Szolgáltató Központ 

vezetői és munkatársai. 

A műsort Forgó Gábor polgármester úr nyitotta meg üdvözlő szavaival és köszöntötte falunk 

szépkorú lakóit. 

Az óvodások műsorral kedves-

kedtek, és kis ajándékokat is 

készítettek az ünnepelteknek. 

 

Az iskolások követték a legki-

sebbeket, korukból adódóan 

komolyabb műsorszámokkal. 

Az Asszonykórus színvonalas 

előadásában népdalcsokrot 

hallhattak a kedves megjelentek. 

Pohly Boglárka operett énekesnő 

a közönséget is megénekeltette, 

elkápráztatta szép hangjával, és 

fantasztikus cigánykerekeivel. 

A Nyugdíjas Klub dalcsokra zárta 

a rendezvényt, melynek végén 

felcsendült az elmaradhatatlan 

Nyugdíjas himnusz, amellyel újra és újra könnyeket csalogattak a résztvevők szemébe. 

Községünkben 314 fő 70 éves, és 70 év fölötti idős ember él. Közülük közel 200-an tudtak eleget 

tenni meghívásunknak, és jöttek el a rendezvényünkre, melynek végén egy kis vendéglátással is 

kedveskedtünk: a konyha dolgozói finom töltött káposztát készítettek számukra. 

Településünk két legidősebb lakóját 

otthonukban köszöntötte föl Pol-

gármester Úr és Perediné Ági gon-

dozónő.  

Gál Andrásné a legidősebb néni, 

1920. február 2-án született, 96 éves 

volt. Az újság megjelenésekor saj-

nos ő már nem lehet közöttük. 

Részvétünket fejezzük ki a család-

nak Mari néni halála miatt. 

Kis Imre a legidősebb bácsi, aki 

1926. január 23-án született, 90 

éves. Ezúton is jó egészséget és még 

hosszú életet kívánunk neki a szeret-

tei között. 

Köszönjük szépen falunk szépkorú 

lakosságának, hogy eleget tettek 

meghívásunknak és megtisztelték a rendezvényt jelenlétükkel! Köszönjük a rendezvény lebonyolí-

tásában, támogatásában résztvevők munkáját! 

Peredi Tiborné 

gondozónő 
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Régi idők focija…avagy a pályaavatás tette lehetővé a múltbeli emlékezést 

 

SIKERES ESEMÉNYEK 

 SPORTÉLETÜNK 80 ÉVES MÚLTJÁBÓL 
 

A derecskei futball gyökerei a levente időszakra 

(II. világháború előtt) tehetők. Erről Bozó Berta 

bácsi már megemlékezett a Hírmondó korábbi 

számában. 

A II. világháború után futballcsapatunkat 

Nógrádhoz sorolták. 1950-ben a „bárnai pokol-

ból” Körü Laci bácsi kurblis teherautójával 

menekültek játékosaink, akiket bottal, esernyő-

vel ütöttek a haragos nézők. 4:1-re vezettünk! 

Toju Jano, Fejes Tibor, Fejes László, Bolyki 

István és Jocó alkották a csapatunk gerincét. 

Az 1957-58-as szezonban a 18 csapatos megye 

I. osztályban szerepeltünk. 

Kiemelkedően sikeres volt 1962-63. A futball-

csapatunk ősszel csak 8 pontot szerzett. Nagy 

József edző vezetésével kemény téli alapozást 

végeztünk. Jött a „dicsőséges tavasz”. Káli 

Honvéd 0:2, Bekölce 5:0, Egerszalók 0:1, Egri 

Vasas 3:2. Egymás után négyszer győztünk! 

Végül (9 győzelem, 2 döntetlen, 11 vereség) a 

hetedik helyen zártunk. 

1963. júniusában Ivádon rendezték a Járási 

Falusi Spartakiádot. Falunkból tízen szerepel-

tünk, „csodák csodája”, mégis 8 aranyat nyer-

tünk!! 

 Orosz bak Imre: 800 m, 1500 m 

 Kiss dúri Andris 100 m, 400 m 

 Spartakiád váltónk 

 Kocsa Istvánné (Ida) női 60 m 

 Kiss dúri Berta férfi magasugrás, 1,70 m 

 Tozso Jóska (mozis) férfi súlylökés. 

Az országos döntőn Orosz bak Imre első lett 

1500 m-en, 4 perc 11 másodperccel. Dicsőséget 

hozott szülőfalunknak! 

 

A későbbi évtizedben sokat tettek Mátraderecs-

ke futballjáért: Panyik Sándor, Zám Ferenc, 

Salamon Imre, Fónad elek István, Balák András 

úr, a régi és a mai játékosok és vezetők. (Ko-

lozsvári Imre és Fónad Ottó) 

 

Jött az újabb megérdemelt siker! Egri járás, I. 

osztály bajnoka lettünk 1977/78-ban. 26 mér-

kőzés, 22 győzelem, 2 döntetlen, 2 vereség. 

91:19 gólarány, 46 pont. 

Megyei I. osztályban újoncként a 11. helyen 

végeztünk. A salakpályán Recsk ellen 1800 

néző előtt játszottunk! Több éven keresztül az I. 

osztály volt az otthonunk. 

Megemlíteném, hogy pályánkon vendégszere-

pelt a Vasas, Honvéd és SBTC. 

Idők folyamán voltak női szurkolóink: Tojú 

Angyel néni, Tanka Annus, férfiak közül: 

„Petár” Török Sándor, Balázs Ferenc. A pol-

gármester úr nagyanyja és nagyapja sok idegen-

beli meccsre eljöttek Trabanttal. 

Zárszó: Öröm volt nekem visszaidézni a sikeres 

múltat. A régi halottaink újra éltek, mert beszél-

tem róluk.  

Berzsenyi Dánieltől idézek: „A szárnyas idő 

hirtelen elrepül”… a jelen esetben közel 80 évet. 

 

Végül az idősebb sportembereknek üzenem: Az 

öregség unalmas kissé, de egyetlen lehetőség 

arra, hogy tovább élhessünk. 

Horatius: 

 „Élj úgy, mintha mindennapod az utolsó lenne” 

 

Madách: 

„Mondottam ember: küzdve küzdj és bízva 

bízzál” 

Kiss dúri András 

nyug.gimn.tanár 
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Néhány jelentős pillanat az Asszonykórus életéből 
 

November 19-én, 

a Regionális 

Nemzetközi 

Népzenei Feszti-

válon, a rangos 

együttesek szá-

mára megrende-

zett Gála Hang-

versenyen lépett 

fel a Mátrade-

recskei Asszony-

kórus. A népdal-

kör nem először 

öregbítette falunk 

hírnevét, mert a 

fesztiválon való 

nívós szereplésé-

ért kivívta a 

szakmai zsűri 

elismerését. Ma-

rika boldogan 

hozza a legjob-

baknak járó már-

vány kalácsot. 

 
Amikor „nem népiben”. 

Az év második felére készült el az új öltözet, melyet nagy örömünkre Dombi atya is megál-

dott. 

Kis Lászlóné 
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Törődjön többet egészségével 
Gyakran halljuk a fenti szlogent, de az emberek 

többsége nem igazán veszi komolyan. Pedig a 

betegségek megelőzése sokkal könnyebb, mint 

a kialakult problémák kezelése. 

Mátraderecske Önkormányzata évek óta lehe-

tőséget ad arra, hogy a háziorvosi szolgálaton 

túl évente egy alkalommal egészségszűrésen 

vehessen részt a lakosság. 

Ebben az évben október 22.-én a „MOFETTA” 

Gyógyászati Központ Fejlesztéséért, az Egész-

séges Életért Közalapítvány egy pályázat segít-

ségével tudta megrendezni az Egészségnapot. 

 

Csontritkulás vizsgálat 

A program célja az egészségmegőrzés, a beteg-

ségek kiszűrése volt, melyet több vizsgálat 

biztosításával sikeresen meg tudtunk oldani. 

Ezek a következők voltak: nőgyógyászati 

szűrés, csontritkulás vizsgálat, hallásvizsgálat, 

vérnyomás-, vércukor- és PSA mérés, melye-

ken összesen 114 fő vett részt. Ugyanezen 

keretek között október 20.-án az iskola 7. és 8. 

osztályos tanulóinak tartottunk az elsősegély-

nyújtás alapjaiból előadást. 

 

 
Elsősegélynyújtás alapjai -  

oktatáson a tanulók 

Köszönet az orvosoknak, egészségügyi és 

önkormányzati dolgozóknak, tanároknak, akik 

hozzájárultak az Egészségnap sikeréhez! 

Szőnyiné Tóth Zsuzsanna 

Őszi táborozás Zánkán 

Ez év szeptember végén 18 gyermek táborozott Zánkán az Erzsébet tábor keretein belül. Az utazás 

vonattal történt. Sok gyermek még nem utazott Budapesten metrón, így most azt is kipróbáltuk.  

Első este egy hatalmas diszkóban találtuk magunkat, ahol legalább ötszáz gyerekkel együtt táncol-

tunk. Másnap reggel Balatonfüredre utaztunk, ahol megnéztük a város látványosságait. Sétáltunk a 

Tagore sétányon, a Kikötőben, az Állami Szívkórháznál. Gyönyörű napsütéses időben felfedezték a 

gyerekek az „aranyhidat” a víz 

felszínén. A hattyúk, kacsák, sirá-

lyok etetése sem maradhatott ki. 

Délután egy hajókiránduláson 

vettünk részt, ahol feltöltődtünk a 

Balaton illatával. A nagy melegben 

vonzott minket a víz, így csak 

belemártóztunk térdig. A bátrabbak 

úsztak is egyet, míg többen napoz-

tak a parton. Aztán eljött a hazauta-

zás. Újabb vonatozás, metrózás. 

A gyerekek nagyon jól érezték 

magukat ebben a 3 napban a sok 

változatos programnak köszönhetően. Rengeteg újabb élménnyel tértünk haza! 

Pintérné Ládi Zsuzsanna 
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Akikre büszkék vagyunk 

 
 

Idén, mint minden évben nyolcadikos osztályos diákjaink több középiskolák által megrendezett 

versenyen is megmérettették magukat. Nagyon büszkék vagyunk rájuk, ugyanis a városi iskolák 

diákjai közül is sok esetben kiemelkedtek tanulóink. Többen bejutottak a döntő fordulókba és több 

diákunk a díjazottak táborát is gazdagította.  

Oláh Beáta a Szilágyi Erzsébet Gimnázium által meghirdetett magyarversenyen az 5. helyezést érte 

el, Pintér Panna pedig bejutott a döntő fordulóba. 

A Gárdonyi Géza Gimnáziumban rendezett magyarversenyen Laczik Csenge 4., az angol nyelvi 

versenyen Forgó Dána 3. helyezett lett. 

Nováki Zsombor, a Dobó István Gimnázium 8. osztályos matematika versenyén a 3. helyezést hozta 

el. 

Orosz Tamás, a Neumann János Középiskola által meghirdetett informatika versenyen programo-

zásból első-, alkalmazásból pedig hatodik helyezést ért el. 

A Neumann János Középiskola és Kollégium által meghirdetett angol nyelvi versenyen Orosz Ta-

más, Nováki Zsombor és Pintér Panna, valamint szintén Pintér Panna fizika tárgyból bejutott a dön-

tőbe, ahol nagyon szépen szerepeltek. 

Nováki Zsombor a Szilágyi Erzsébet Gimnázium által meghirdetett történelem versenyen a döntőbe 

jutott, valamint Gyetvai Adrián az Andrássy Gyula Katolikus Közgazdasági Szakgimnázium és 

Gimnázium által meghirdetett angol nyelvi versenyen szintén bejutott a döntő fordulóba. 

Gratulálunk diákjainknak és felkészítő tanáraiknak és nagyon büszkék vagyunk rájuk, hogy kis is-

kolánk hírnevét öregbítették. 

Benei-Prógli Boglárka 
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Emlékfutás 
Az 1956-os forradalom tiszteletére 

Schirilla György emlékfutást szerve-

zett, amelynek során több települést 

érintett, köztük Mátraderecskét is.  

Schirilla György sportolót a nemzet 

rozmárjának is nevezik, mivel télen a 

jeges Dunát immár 17 éve rendszere-

sen átússza, ezzel hagyományt te-

remtve. Az úszás mellett rendszeresen 

fut is, és futásokat szervez, ahol több 

százan futnak vele nemes célokért. 

Hirdeti, hogy a futás erőt, önbizalmat, 

kitartást ad az élethez. Idén a forrada-

lom emlékére rendezett futást. 

2016. október 21-én reggel 10 órakor 

érkezett meg a falunkba. Az időjárás nem 

kedvezett számunkra, mert esett az eső, de 

ennek ellenére az iskolás gyerekeknek nem 

szegte kedvét az izgalmas esemény.  

 

A falu határánál várták őt és onnan együtt 

futottak vele. Első megálló a Csizi bolt 

volt, ahol az ovisok is csatlakoztak a lelkes 

csapathoz, és Csizmarik Imre minden 

résztvevőt megvendégelt. 

Innen az út az új iskolába vezetett, ahol a 

kisiskolások is gazdagították a futótábort, 

és a Mofetta épületében örömmel 

fotózkodtak a nemzet rozmárjával. A 

Mofetta után az emlékparkba futottak, ahol 

megemlékeztek a forradalomról és 

Schirilla György elhelyezte koszorúját a 

katonai emlékművön. Nováki Zsombor, 

iskolánk tanulója felkötötte az emlékszala-

got a sportoló kopjafájára, melyet október 

23-án Salgótarjánban, az emlékfutás végál-

lomásán adott át Schirilla a városvezetés-

nek. 

Ezt követően folytatta az útját a szomszéd 

falu felé, ahová Horváth Zsolt az Önkormányzat dolgozója, és rendszeres sportolója is elkísérte.  

Köszönjük a rendőrség, a polgárőrség és a faluőrség segítségét, a futás lebonyolításában vállalt sze-

repét, hogy biztosították a zökkenőmentes, balesetmentes részvételt. 

Molnár Máté 
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A Mátraderecskei Szivárvány Óvoda őszi programjai képekben 

Az óvodában a kötelezően megtartandó foglalkozásokon kívül rendkívül sok programmal színesítjük 

a gyermekek mindennapjait. Ősszel volt Szüret hete, Állatok hete, Kukorica, Liba, Tök hete és még 

sok-sok különféle program. 

 

                                     

Ez a hét a szőlőszedés és a szüret jegyében                                       Almát szedtünk a recski almásban,  

zajlott. Szüreteltünk, szőlőt daráltunk és                                            jól éreztük magunkat.  

préseltünk. Szüreti felvonulást szerveztünk. 

                                    
Szerepeltünk az Idősek Napján.                                                        Megünnepeltük az állatok Világnapját. 

 

                                
Kukorica hetében Bodonyban tördeltünk.                                         Schirilla György XVI. Emlékfutásán vettünk  

                                                                                         részt 

 

                              
Hallowen party az óvodában                                                               Márton-napi fáklyás felvonulás után  
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Télapó az Óvodában 
Miklós napja előtt, december 5-én izgal-

mas napra ébredtek a gyerekek, hisz tud-

ták, ezen a délutánon érkezik messzi föld-

ről a Télapó az óvodába.  

Egész héten készülődtek, verseket, dalokat 

tanultak, festettek, ragasztottak, hogy ked-

veskedjenek a Télapónak. Ünnepi díszbe 

öltözött az óvoda. Ebéd után kezdődött egy 

csodálatos hangulatú előadás, melyet a 

Babszem Jankó Bábszínház művészei ad-

tak elő. 

 
Minden csöppség édességekkel teli csoma-

got kapott. 

Most már boldogan énekelték el a dalokat, 

mondták el a verseket, aminek a Télapó 

nagyon örült. 

Fájó szívvel elköszönt a gyerekektől, sietett, 

hogy a többi óvodát is meglátogathassa. 

A Télapó távoztával természetesen nem értek 

véget az ünnepi események: a karácsonyt a 

helyi római katolikus templomban ünnepel-

jük meg december 21-én, ahol a nagycsopor-

tosok dalokkal és versekkel köszöntik a 

Megváltó születését. 

Csortosné Horváth Magdolna 

Nem felejtjük a hősöket! 

Október a nemzeti ünnepek hónapja.  

Az október 6-i nemzeti gyásznap alkal-

mából iskolánk 6. osztályos tanulói haj-

tottak fejet, gyújtottak mécsest az 1848–

49-es forradalom és szabadságharc leve-

rését követően Aradon kivégzett tizen-

három vértanúra és a Pesten kivégzett 

Batthyány Lajosra, Magyarország első 

felelős miniszterelnökére emlékezve.  

Az 1956-os forradalom és szabadságharc 60. 

évfordulóján 7. évfolyamos diákjaink tisztelegtek 

56 hősei előtt. Ünnepi műsorukkal felidézték 

1956 őszének eseményeit, azon fiatal egyetemis-

ták, forradalmárok tetteit, akik örökre beírták 

magukat a magyar történelembe, akiket sohasem 

felejtünk.  

Pádár Szabolcsné 



15. oldal Mátraderecskei Hírmondó 2016. december 

ANYAKÖNYVI HÍREK 2016. 

   Gratulálunk a gyermekek születéséhez! 

Gyermek neve Születés ideje Anya neve Apa neve 

Farkas Brájen 2016. 08. 16. Farkas Noémi Szitai Zsolt 

Salamon Szofi 2016. 09. 01. Vágó Tímea dr. Salamon Péter 

Kindle Dávid 2016. 09. 18. Szabó Dorina Kindle Richard 

Farkas Dominik 

Holló Zselyke 

2016. 10. 20. 

2016. 10. 20. 

Didics Alexandra 

Nagy Dorottya 

Farkas Olivér 

Holló István 

 

Hermanné Czékmán Györgyi, helyettesítő védőnő 

Sok boldogságot az ifjú házasoknak! 
 

 Cseh Lilla –  Viczián Gábor 2016. augusztus 19. 

 Zám Zsófia –  Fónad Bence 2016. október 22. 

 Részvétünket fejezzük ki az elhunytak hozzátartozóinak! 
 

Fónad Jánosné 83 év 2016. 08. 07. 

Berta Gáborné 68 év 2016. 08. 16. 

Baumann Gyuláné 88 év 2016. 08. 19. 

Berkes Sándor 55 év 2016. 08. 23. 

Szluka László 61 év 2016. 08. 29. 

Szilágyi László Tamásné 69 év 2016. 09. 06. 

Orosz Istvánné 74 év 2016. 09. 06. 

Klátyik Józsefné 84 év 2016. 09. 18. 

Kis Józsefné 65 év 2016. 09. 29. 

Nagy Lajosné 84 év 2016. 10. 21. 

Gál Andrásné 97 év 2016. 10. 23. 

Kiss Istvánné 72 év 2016. 10. 27. 

Fónad Jánosné 84 év 2016. 11. 02. 

Bilics Ferencné 76 év 2016. 11. 14. 

Kis János 88 év 2016. 11. 15. 

Kis János 66 év 2016. 11. 23. 
 

 
MÁTRADERECSKEI HÍRMONDÓ Kiadja: Polgármesteri Hivatal 3246 Mátraderecske, Hősök tere 

12. T: 476-123. Felelős kiadó: Forgó Gábor, Felelős szerkesztő: Barcziné Horváth Márta, Tördelő szer-

kesztő: Barczi József, Írták: Balákné Kovács Klára, Benei-Prógli Boglárka, Csortosné Horváth Mag-

dolna, Fónad Ottó, Forgó Gábor, Kis Lászlóné, Kissné Fónad Anna, Kovács Jánosné, Molnár Máté, 

Pádár Szabolcsné, Peredi Tiborné, Pintérné Ládi Zsuzsanna, Szőnyiné Tóth Zsuzsanna 

Ny. Sz. 17523/1998 Nyomdai munkálatok: GARAMOND kiadványszerkesztő Eger 



16. oldal Mátraderecskei Hírmondó                                        2016. december

 

 

FIGYELEMFELHÍVÁS AZ EBTARTÁS 

SZABÁLYAINAK BETARTÁSÁRA 
 

Tisztelt Lakosság!  
 

Korábbi lapszámainkban is jelentek már meg figyelemfelhívó írások annak érdekében, hogy 

javuljon a jogkövető magatartás a kutyatartás körében.  

Sajnos továbbra is komoly problémák vannak e területen. 

Idén novemberben a Mátra utca lakói beadvánnyal fordultak a hivatalhoz, melyet kb. 50 lakos 

aláírt. A panaszos levél arra vonatkozott, hogy az óvoda környékén rendszeresen felbukkannak az 

otthonról a gazdáik után elszökő ebek, miközben gazdáik gyermekeiket viszik az óvodába. De az 

iskolába igyekvő gyermekeket is gyakran kísérik el a kutyák.   

Kérünk minden kutyatartót arra, hogy az ingatlanán belül tartsa az állatot, hogy mások testi 

épségében és a vagyonában ne tehessen kárt. 

Amennyiben a kutya valakit megharap, vagy mások vagyonát megrongálja, eljárás indul a 

tulajdonossal szemben és az ő kötelessége az okozott kár megtérítése.  

Kérjük az eb tulajdonosokat, hogy saját háziállataikat ne engedjék ki az utcára, mivel rendszeres 

időközönként az Önkormányzat kihívja Egerből a gyepmestert, aki a közterületen tartózkodó 

kutyákat befogja és elszállítja.   

Aki közterületen kóborló ebet lát és tudható, hogy ki az eb tulajdonosa, az a 

szabálysértésekről szóló 2012. évi II. törvény rendelkezései értelmében feljelentést tehet a 

Pétervásárai Járási Hivatalban, mivel ezen jogszabály 38. § (1) bekezdése alapján a 

szabálysértési hatóság a járási hivatal és nem a helyi önkormányzat jegyzője.  

A 193. § (1) bekezdése az alábbiakat rögzíti:  

„Aki a felügyelete alatt álló kutyát 

a) a település belterületén felügyelet nélkül bocsátja közterületre, vagy kóborolni hagyja, 

szabálysértést követ el.” 

A bírság mértéke 5.000.- Ft-tól 150.000.- Ft.-ig terjedhet.  
 

Az Önkormányzat bizonyos időközönként ki szokta hívni a gyepmestert, azonban a kutya, illetve 

esetenként a falkákba összeverődött kutyák az esetek többségében akkor nem találhatóak. Ebben az 

esetben is az Önkormányzatnak ki kell fizetni a kiszállási díjat. Mindez éves szinten több százezer 

forintot jelent az Önkormányzat költségvetésében, melyet fontosabb célokra is fordíthatnánk. 

A Mátra utca lakóinak beadványát, mivel közérdekű bejelentésről van szó, továbbítani fogom mind 

az iskola, mind pedig az óvoda intézményvezetőjének, hogy a soron következő szülői 

értekezleteken hívják fel a szülők figyelmét arra, hogy fokozottan ügyeljenek kutyáik zárt helyen 

történő tartására. Illetve a probléma megoldása érdekében a Mátraderecske Roma Nemzetiségi 

Önkormányzat segítségét is kértem a december 02.-i ülésükön.  

 

Dr. Jakab Dorottya jegyző 

 

Minden szerdán 18 h-tól a COOP melletti parkból túrabotos sétára indulunk.  
Várunk minden mátraderecskeit, akik szeretik a friss levegőt és kirándulást. 

 


